
Vážení spoluobčané!
Je tady advent – čas čekání, pro někoho 

na zimní slunovrat, pro jiné na narození 
Ježíška a pro další třeba jen čas k přípravě 
na vánoční svátky. V křesťanské tradici je 
advent chápán jako doba zklidnění. I když 
dnes má doba před vánočními svátky spíš 
komerční ráz, neměli bychom zapomínat 
na to, že adventní čas je především dobou 
duchovní. Měli bychom se pokusit letos 
zapomenout na stres a shon a věnovat část 
svého času rodině, přátelům a svým blízkým. 
Je to rovněž čas na rekapitulaci toho, co se 
nám v  roce 2015 v osobním i profesním 
životě povedlo. Je třeba objektivně zmínit, 
že realizace nebo dokončení některých 
akcí navazovalo na zahájení v předešlých 
volebních obdobích.

V tomto roce se navázalo na akci zateplení 
budov ZŠ na ulici Bílovecká a MŠ na ulici 
Polanecká. U obou budov byl opraven vchod. 
Z důvodu bezpečnosti byla provedena 
demolice domu na ulici Axmanova.

 U budovy radnice byl instalován plot 
u dětského hřiště a doplněny hrací prvky.

V r. 2015 se podařilo navýšit již bloko-
vanou finanční částku na výstavbu MŠ na 
ulici Stanislavského a to cca o 7 mil Kč na 
celkovou výši 12 mil Kč. V současné době 
probíhá územní řízení a započne stavební 
řízení. Výstavba školky by měla začít na jaro 
příštího roku. Její dokončení se plánuje na 
září r. 2016. 

Po 6 letech byla ukončena revitalizace 
Sadu Míru.

Na základě získané dotace je před 
dokončením zahrada u MŠ na Polanecké 
ulici. Rozšířením zahrady z důvodu 
odkoupení pozemku bude nainstalováno 
spousta nových zajímavých herních prvků. 
Dokončení a předání zahrady proběhne 
v druhé polovině prosince tohoto roku.

Probíhají práce na zateplení domu č. 55 
na ul. Bratří Sedláčků, současně je před 
dokončením sanace hydroizolace u bytového 
domu č. 155 na ul. Bílovecká.   

Po dlouhých letech odkládání se započalo 
s rekonstrukcí kanalizace jižní části Svinova 
dle schváleného harmonogramu. Na ni 
bude navazovat rekonstrukce liniových 

staveb plynárenského zařízení. Práce jsou 
postupně naplánovány až do r. 2017. Chci 
požádat občany dotčených ulic o shovívavost 
a trpělivost. Po skončení této rozsáhlé rekon-
strukce bude nutné zajistit úpravu dotčených 
chodníkům a komunikací. 

První myšlenka přeložky ulice Bílovecká 
se zrodila cca před 20 lety. Dne 2. prosince 
2015 byla přeložka ul. Bílovecká konečně 
oficiálně zprovozněna. 

Mezi rozpracované akce patří zejména 
úprava odvodnění vodoteče Mlýnka. 
V současné době se dokončuje projekt proti-
povodňového opatření na Mlýnce.

I nadále se chceme věnovat projektu 
„ Sokolovna“, kde je již vyřízeno stavební 
povolení.

Budeme usilovat o dotaci na stavbu 
hřiště na ul. Rošického, otevřená je i otázka 
neexistence společenského sálu a dalších 
akcí směřujících ke zlepšení života svinov-
ských občanů.

Tento rok byl významný také tím, že 
naše obec slavila výročí 750 let první 
zmínky o Svinovu. Proběhla řada kultur-
ních, sportovních a společenských akcí. 
Za zmínku stojí mimo jiné např. vystoupení 
uměleckého souboru Hradišťan v kostele 
Krista Krále, Svinovská pouť, výstava 
historických fotografií k 750. výročí v budově 
Českých drah. Velmi úspěšný byl záchra-
nářský den pořádaný komisí pro kulturu, 
mládež a sport při radě MOb Svinov.  
K tomuto významnému výročí byl natočen 
film, který velmi poutavě popisuje historii 
a současnost Svinova.  Proběhlo i mnoho 
dalších zajímavých akcí, kterých jste se 
jako občané zúčastnili.  Ráda bych poděko-
vala všem, kteří se organizačně zapojili do 
příprav akcí, zaměstnancům úřadu, Technic-
kého dvoru a učitelům ZŠ, MŠ a ZUŠ, členům 
jednotlivých spolků. Hojná účast občanů na 
jednotlivých akcích svědčí o zájmu o tyto 
akce. 

Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych 
Vám popřála krásné a poklidné vánoce 
a mnoho osobních a pracovních úspěchů 
v r. 2016.

Ing. Helena Wieluchová, starostka

prosinec 2015www.svinov.ostrava.cz   posta@svinov.ostrava.cz

Slovo starostky
• Blahopřání jubilantům
• Zveřejňování jubilantů
• Vánoční jarmark
• Z jednání zastupitelstva
• Z jednání rady
• Omluva
• Přeložka ul. Bílovecké je otevřena
• Veřejně přístupné hřiště
• Nová zahrada u MŠ Polanecké
• Škola vážně i nevážně 2015
• Školní ohlédnutí
• OP VK Výzva č. 56
• Divadelní představení - Rez rezatá
• Čtení ze starých kronik
• Zvídavý předškolák
• projekt „MODERNÍ DÍLNA“ – výzva 

č. 57
• Modernizace výuky fyziky a chemie
• Konec STANu ve Svinově? aneb - 

nazývejme věci pravými jmény!
• Konec čeho? …
• Několik faktických poznámek k článku 

Konec STANu …
• Pár nezodpovězených otázek
• Na nezodpovězené otázky ráda 

odpovím
• Uvedení na pravou míru
• Knihovnická nadílka
• Preventivně výchovná činnost 

svinovských hasičů
• Přehled připravovaných akcí:
• PS Ještěr v roce 2015
• OKEM OSTRAVAKA - Zauzené děti
• Úspěšná spolupráce svinovských 

myslivců s kolektivem mládeže 
místního sboru dobrovolných hasičů

• Zpráva o činnosti zásahové jednotky 
při SDH Ostrava-Svinov

• Házenkářský zpravodaj
• Podzim u starších žaček
• TJ Sokol Svinov, oddíl NH - hodnocení 

družstva mužů
• Program vánočních bohoslužeb 

v Husově sboru
• Program vánočních bohoslužeb 

v kostele Krista Krále ve Svinově
• Vánoční a novoroční přání 2016
• Tříkrálová sbírka v Ostravě-Svinově
• Inzerce
• Svoz odpadu v období Vánoc 

a Nového roku
• Osvětlení parkovišť za bytovými domy 

na ul. Bílovecké v Ostravě – Svinově
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Vánoční jarmark

Vánoční dílny

Mnoho štěstí, radosti v překrásné dny 
vánoční a v novém roce mnoho 
osobních i pracovních úspěchů

přeje

 starostka, radní a zastupitelé
městského obvodu Svinov.

Připojují se také zaměstnanci
Úřadu městského obvodu Svinov.
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V sobotu 28. listopadu se před kostelem 
Krista Krále uskutečnil již tradiční Svinovský 
vánoční jarmark s rozsvícením vánočního 
stromu. V letošním roce přálo organizátorům 
i počasí a snad nejen proto byl jarmark tak 
hojně navštíven. Již dopoledne začal bohatý 
program pro děti s oblíbeným Hopsalínem. 
Odpoledne následovalo vystoupení country 
hudby a všemi dlouho očekávané vystoupení 
dětí ze všech našich mateřských škol a ZUŠ. 
Byl také 2x promítnut film k 750letému 
výročí první zmínky o Svinovu.

Poděkování za tuto zdařilou akci patří 
členkám Komise pro kulturu, mládež a sport, 
Komisi pro občanské záležitosti při Radě 
MOb Svinov, učitelkám a vystupujícím 
žákům, pracovníkům Technického dvoru, 
zaměstnancům MOb, paní starostce, pánům 
místostarostům a všem aktivním spoluob-
čanům.

Zdeňka Popková
předsedkyně Komise pro kulturu,  

mládež a sport při Radě MOb Svinov

Vánoční jarmark

Z jednání  
zastupitelstva 
Zastupitelstvo MOb Svinov  
v období září-listopad 2015:

z v o l i l o
nové vedení obvodu ve složení:
starosta: Ing. Helena Wieluchová
1. místostarosta: Ing. Daniel Žitník
2. místostarosta: Mgr. Viktor Kojdecký
člen rady: Ing. Jiřina Broulíková
člen rady: Radmila Jančíková

v z a l o  n a  v ě d o m í 
zprávu o vývoji rozpočtu MOb Svinov za 
1-6/2015 

r o z h o d l o
prodat pozemky parc.č. 1836, zahrada, 
parc.č. 1837/2, zahrada a parc.č. 1837/3 
zahrada v k. ú. Svinov. K těmto pozem-
kům nebyl zřízen příjezd ani přístup.

r o z h o d l o
požádat statutární město Ostravu 
o svěření pozemku parc. č. 1672/1 ostatní 
plocha, ostatní komunikace k. ú. Svinov. 

Jedná se o pozemek pod částí místní 
komunikace ul. Dr. Kudely

Z jednání rady 
Rada MOb Svinov 
v období září-listopad 2015:

p r o j e d n a l a 
rozpočet městského obvodu Svinov pro 
rok 2016 a doporučuje Zastupitelstvu 
městského obvodu Svinov jej schválit

r o z h o d l a 
zadat veřejnou zakázku malého rozsahu 
„Výměna pískovcové dlažby v předná-
dražním prostoru žst. Ostrava - Svinov 
- I. etapa“

r o z h o d l a  
o umístění aplikace „Klikací rozpočet“ 
zobrazující aktuální plnění příjmů a výda-
jů městského obvodu Svinov na webo-
vých stránkách městského obvodu 

r o z h o d l a 
zadat veřejnou zakázku malého rozsahu 
s názvem: „Zateplení obvodového pláště 

bytového domu č. p. 55 na ulici Bratří 
Sedláčků v Ostravě - Svinově“  

r o z h o d l a 
zadat veřejnou zakázku malého rozsahu 
„Zajištění světelné vánoční výzdoby v měst-
ském obvodě Svinov v období 29.11.2015 
– 6.1.2016“ 

r o z h o d l a 
zadat veřejnou zakázku malého rozsahu 
„Plynová kotelna MŠ Polanecká 92/4 – 
Systém měření a regulace II“ 

r o z h o d l a 
zadat veřejnou zakázku malého rozsahu 
„Sanace hydroizolace suterénu bytového 
domu č. p. 155 na ulici Bílovecké v Ostravě 
- Svinově“ 

r o z h o d l a 
zadat veřejnou zakázku malého rozsahu 
s názvem „Vybudování zahrady MŠ Pola-
necká v přírodním stylu II.“ 

Zpracoval: 
Ing. Daniel Žitník, 

I. místostarosta

Blahopřání jubilantům
Do dalších let hodně zdraví, lásky a spokojenosti v kruhu svých nejbližších 

Vám přeje komise pro občanské záležitosti a zastupitelé městského obvodu Svinov.

Říjen
Petráš Antonín                                   
Křistková Věra                                  
Lasková Zdeňka                                
Benešová Anna                                  
Demlová  Emilie                               
Glabazňa Bohumil                            

Listopad
Nosová Anežka                   
Lubojacký Jaroslav       
Stonawská Olga                   
Kusynová Jiřina                  
Skýbová Elizabet   
Vařeková Ludmila                
Knop Vladislav                    
Ščerba Milan         
Kontrová Silvie          

Prosinec
Polášková Věroslava
Kocifaj Alojz
Tichá Božena
Slováková Apolonie
Ptáčková Marie
Sulawová Danuše
Procházka Jiří
Černín Robert
Novotná Mária
Glabazňová Věra
Lubojacká Božena

Zavedenou tradici blahopřání našim osla-
vencům chceme i nadále zachovat. Obracíme 
se proto na všechny občany Svinova, kteří se 
v letech 2016 dožívají 70, 75, 80 a více let, 
aby vyplnili následující souhlas se zpraco-
váním osobních dat. Dále je žádáme, aby 

vyplněné a podepsané sdělení předali osobně 
nebo doručili poštou na sekretariát Úřadu 
městského obvodu Svinov do 29. 2. 2016, 
čímž dají souhlas k použití svých osobních 
údajů k uveřejnění gratulace na stránkách 
Svinovského hlasatele.

Souhlasím se zpracováním svých osobních údajů 
pro účely blahopřání občanům u příležitosti životního jubilea.

Jméno a příjmení ....................................................................................................................... 

Bydliště ................................................................. Datum narození .........................................
     

Vlastoruční podpis .....................................

Zveřejňování jubilantů
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Komise pro občanské záležitosti při 
Radě městského obvodu Svinov se omlouvá  
zájemcům  za neuskutečněný  poznávací 
zájezd ,který  byl naplánován na 8. 12. 2015 
na exkurze závodů Hyundai Motor 
Manufacturing Czech a závodu Marlenka. 
Tento poznávací zájezd byl zrušen 
pí. Mgr. Lenkou Hruškovou.

Radmila Jančíková
předsedkyně pro občanské záležitosti   

Stavba, která ulehčí život řidičům 
i obyvatelům městského obvodu Svinov 
byla slavnostně otevřena 2. prosince 2015 
za účasti hejtmana Miroslava Nováka, 
představitelů Moravskoslezského kraje, 
statutárního města Ostravy, městského 
obvodu Svinov a dalších. Výstavba přeložky 
byla zahájena v říjnu 2013 a její celkové 
náklady dosáhly 107 milionů korun.  
Stavba byla z 85 % financována z dotace 
z Evropské unie, zbývající část dofinancoval 
kraj ze svého rozpočtu a částku ve výši cca 
1,5 milionů korun poskytlo také statutární 
město Ostrava. Zhotovitelem stavby, kterou 
připravila Správa silnic Moravskoslezského 
kraje, byla společnost SDS EXMOST, 
s. r. o. Nový jeden a půl kilometrový úsek 
komunikace zahrnuje tři mosty, veřejné 
osvětlení, odvodnění, protihluková opatření 

i nové chodníky. Napojuje se na okružní 
křižovatku v přednádražním prostoru želez-
niční stanice Ostrava - Svinov, vede podél 
trati směrem na Polanku nad Odrou, protíná 
mimoúrovňově Rudnou a napojuje se na 
přivaděč k dálnici D1 z Polanecké ulice.

Tato nová komunikace - prodloužená 
ulice Bílovecká má primárně sloužit jako 
přivaděč k dálnici a jejím účelem je odklonit 
tranzitní dopravu mimo oblast bydlení. Díky 
odklonu tranzitní dopravy dojde v centru 
městského obvodu ke zvýšení bezpečnosti, 
snížení hluku a prašnosti a zlepšení čistoty 
ovzduší. Řidičům se zase díky stavbě zkrátí 
čas průjezdu a celkově se zvýší dopravní 
bezpečnost. 

Ilona Soldánová, OFSM

Sport nás baví
V loňském školním roce jsme v rámci 

projektu „Škola vážně i nevážně 2015“ 
zahájili projektovou aktivitu „Sport nás 
baví“. Byly zde pořádány soutěže v tělový-
chovných disciplínách pro 1. a 2. ročníky 
naší základní školy. Družstva nebyla vytvo-
řena podle tříd, ale v duchu spolupráce 
a vzájemného kamarádství mezi třídami se 
žáci rozdělili do různých skupin. 

V letošním školním roce jsme chtěli 
podpořit udržení a rozvoj dosavadní 
spolupráce mezi naší školou, ZŠ a MŠ 
z Krásného Pole a ZŠ Heleny Salichové 
z Polanky. Proto jsme se rozhodli připravit 
projektový den a pozvali na něj žáky 
partnerských škol. Sportovní klání se 
uskutečnilo 12. listopadu. Žáci soutěžili 
například v driblování, v běhu ve slalomu, 
v přeskakování obruče nebo v přenášení 
míčku na pálce. Nesmělo chybět ani 
běhání v překážkové dráze. A jak sportovní 
zápolení dopadlo? Naši žáci ze třídy 3.C se 

umístili na 1. místě, žáci ze Základní školy 
z Krásného Pole skončili na 2. místě a žáci 
Základní školy Heleny Salichové z Polanky 
získali 3. místo. Na pěkném 4. místě skon-
čily děti z naší 3.B. Na všechny účastníky 
čekala sladká odměna a vítězové si odnesli 
jako výhru různé společenské hry. Spor-
tovní vybavení k soutěžím i odměny byly 
financovány z rozpočtu statutárního města 
Ostravy. 

Netradiční sportovní zápolení se všem 
líbilo, a proto jsme se domluvili na každo-
ročním opakování.

Mgr. Jana Chamradová

Dějepisná olympiáda  
750 let Svinova 

V rámci projektu „Škola vážně i nevážně 
2015“ byla pro žáky I. i II. stupně naší 
školy připravena dějepisná olympiáda. 
Soutěž probíhala v měsíci říjnu a listopadu 
letošního roku a týkala se historie Svinova. 
Práce byla rozdělena podle obtížnosti pro

malé i velké. Na druhém stupni žáci, kteří 
se v třídním kole umístili do třetího místa, 
postoupili do kola školního. Zde soutěžící 
zpracovávali samostatnou práci na téma 
související s historií Svinova. Výsledné práce 
žáků tvoří myšlenkovou mapu. 

Žáci z obou kol, kteří se umístili na stup-
ních vítězů, byli také oceněni. Odměny pro 
soutěžící byly zakoupeny z rozpočtu statu-
tárního města Ostravy. 

Mgr. Dana Daňková

Omluva Přeložka ul. Bílovecké 
je otevřena

Škola vážně i nevážně 2015

Veřejně přístupné hřiště
Školní hřiště bylo od roku 2006 

každoročně veřejnosti díky účelovým 
dotacím SMO na provoz hřišť a škol-
ských zařízení bezúplatně zpřístup-
něných pro veřejnost. Z projektů byly 
hrazeny mzdové náklady. Správci 
hřiště, jejichž náplní bylo zajištění 
provozu, kontrola dodržování provoz-
ního řádu, úklid, organizace spor-
tovních turnajů, dohled nad dětmi 
a mládeží, zapůjčování sportovních 
pomůcek, v letech 2010 a 2011 spolu-
pracovali také se sportovními asis-
tenty, kteří byli financováni z transferů 
poskytnutých za účelem zabezpečení 
prevence kriminality na úrovni měst-
ských obvodů. Rok 2015 byl rokem 
posledním, kdy o dotace na provoz 
hřiště žádala základní škola, nově 
tato kompetence přísluší městskému 
obvodu Svinov. 

Všem, kteří se o hřiště z titulu 
správce starali a zajišťovali tak bezpečí 
našich dětí, velice děkujeme.

Daniela Košařová
ZŠ a MŠ Ostrava-Svinov, p. o.

Mnozí z vás si jistě povšimli, že se 
doslova před očima proměňuje zahrada 
u MŠ Polanecká. Nová zahrada bude sloužit 
jako pomůcka pro environmentální vzdě-
lávání, výchovu a osvětu. V rámci realizace 
projektu byly provedeny terénní úpravy 
zahrady, zabudovány nové herní a vzdě-
lávací prvky v přírodním stylu. Součástí 
projektu jsou funkční objekty jako venkovní 
učebna, interakční objekty, stínění, bylin-
ková zahrada, mobiliář apod. a aktivity jako 
herní objekty pro děti, sportovní prvky, 
objekty pro výuku formou hry se zamě-
řením na souvislosti s životním prostředím 
a prvky manuální zručnosti. Vše je vyrobeno 
z kvalitních přírodních materiálů, např. 
z akátového a dubového dřeva. 

Městský obvod Svinov zadal v únoru 
2015 Ing. Pavle Kociánové Kašubové 

zpracování studie s názvem „Vybudování 
zahrady MŠ Polanecká v přírodním stylu“ 
a následně 23. 3. 2015 podal prostřednic-
tvím společnosti INNOVA Int. s.r.o. žádost 
o poskytnutí podpory. Na projekt byla Státním 
fondem životního prostředí schválena dotace 
z Operačního programu Životního prostředí 
dotace ve výši 2.157.901,- Kč a dne 11. 6. 2015 
obdržel městský obvod Registrační list. Paní 
Ing. Pavla Kociánová Kašubová zpracovala 
projektovou dokumentaci, ve které byla 
řešena i nově rozšířená plocha zahrady 
o výměře 480 m2. 

Projekt realizovala společnosti AWT Rekul-
tivace, a.s., za cenu 1.911.800,- Kč vč. DPH. 
Kompletní dílo bude předáno zhotovitelem 
dle plánovaného harmonogramu 18. 12. 2014. 

Oldřich Dolák,
referent oddělení stavebních investic

Nová zahrada u MŠ Polanecké



5

Končí rok, kdy Svinov slavil 750 let 
od první zmínky o svém vzniku, kterou 
najdeme v listině olomouckého biskupa 
Bruna z roku 1265, v níž je Svinov (Schön-
brunne) připomínán jako klášterní ves 
cisterciánského kláštera ve Velehradě

Nastal závěrečný měsíc tohoto význam-
ného roku a s ním přichází i bilance, co se 
podařilo v tomto roce realizovat.

V Základní škole a mateřské škole 
Ostrava-Svinov p. o. došlo k navýšení 
počtu žáků na 362, což je od doby, kdy je 
Svinov samostatným městským obvodem, 
nejvíce. Počet žáků základní školy dosáhl 
86,2 % maximální povolené kapacity, 
podobně jako ve školní družině, kam 
dochází pravidelně 184 dětí, což je 92 % 
povolené kapacity. V mateřské škole je 
dlouhodobě naplněna maximální kapacita 
157 dětí. Budova MŠ Bílovecká 303 má 
povolenou výjimku z KHS Ostrava, která 
vyprší koncem příštího roku. V případě, 
že nebude otevřeno nové pracoviště 
školky, nebo nedojde k jinému řešení, 
klesne od 1. září 2016 možnost umístění 
dětí do svinovských školek o 26 míst.

V roce, ve kterém slavíme 750 let od 
první zmínky o Svinovu, se děti ze školek 
i žáci a žákyně školy podíleli na řadě akcí, 

které byly popsány v letošních vydá-
ních Svinovského hlasatele. Vyvrcho-
lením byl Vánoční jarmark, jehož součástí 
bylo vystoupení 52 dětí ze všech budov 
naší školky. Děkuji pedagogům školek 
za přípravu dětí a organizaci vlastního 
vystoupení na této akci. 

Rok 2015 byl z hlediska stavební 
činnosti daleko klidnější než rok před-
cházející. Přesto jsme během něj díky 
výborné spolupráci se zřizovatelem zajis-
tili opravu vstupu do budovy Bílovecká 
1, realizaci projektu „Modernizace výuky 
fyziky a chemie“, kamerový systém 
u vstupu do tří budov škol a školek, 
malování stěn a soklů, pokládku podla-
hové krytiny PVC, rekonstrukce soc. 
zařízení 2. NP a systém měření a regu-
lace kotelny v budově MŠ Polanecká 92. 
Budovy byly vybaveny novým nábytkem, 
výpočetní technikou a dvěma novými 
stroji byla vybavena školní jídelna. 
Všechny uvedené akce byly soutěženy 
v rámci výběrového řízení. Zadání, 
průběh a fakturace je veřejně přístupná 
na našich webových stránkách.

Zřizovatel zajistil opravu schodů při 
vstupu do budovy MŠ Polanecká 
a výběrové řízení a realizaci stavby – 

Zahrada v přírodním stylu – financované 
z projektu MŽP. V závěru tohoto roku by 
tato realizovaná akce měla být předána 
uživateli – dětem v MŠ Polanecké.

Rok 2015 se blíží ke konci. Děkuji touto 
cestou všem občanům, především vedoucím 
kroužků, ale i ostatním, kteří vychová-
vají naše děti i mimo školu v době osob-
ního volna. Děkuji pracovníkům Úřadu 
MOb Svinov za celoroční pomoc při reali-
zaci všech projektů a grantů, zastupitelům 
Svinova, členům Rad městského obvodu 
Svinov a starostkám a starostovi, kteří 
v průběhu uplynulého roku aktivně prosa-
zovali zájmy svinovských škol a školek 
v součinnosti se Školskou radou. Podě-
kování patří i ZUŠ Dobroslava Lidmily 
za výbornou spolupráci s naší organi-
zací, jakož i Technickému dvoru Svinov za 
údržbu zeleně v okolí školek a škol. Všem 
dětem ve školkách a škole, zaměstnancům 
ZŠ a MŠ Ostrava-Svinov p. o., sponzorům 
školy, všem občanům Svinova přeji klidné 
prožití vánočních svátků, pevné zdraví, 
štěstí a hodně úspěchů v roce 2016.

Mgr. Zdeněk Ivančo
Ředitel ZŠ a MŠ Ostrava-Svinov p. o.

Šablona č. 1 
Čtenářské dílny jako prostředek 
ke zkvalitnění čtenářství 
a čtenářské gramotnosti

Paní učitelko, už si můžu jít číst? 
Myslíte, že by se mi tato kniha líbila? 
Můžu si půjčit tu knížku domů?

Zdá se vám nereálné, aby se takto ptaly 
dnešní děti? Opak je pravdou. Podobné 
otázky pokládají pravidelně žáci naší 
školy. V letošním roce jsme se zapojili do 
dotačního projektu MŠMT na podporu 
čtenářství žáků základních škol. V rámci 
projektu Čtení nás baví probíhají v zapo-
jených třídách čtenářské dílny. Děti si 
v Dílně čtou vlastní knihu a plní úkoly, 
které rozvíjejí porozumění textu. Knihu 
si mohou přinést z domácí knihovničky 
nebo si ji mohou vybrat z knih v třídní 
knihovničce. Knihy do tříd byly vybí-
rány po poradě s knihovnicemi Městské 
knihovny Ostrava a tvoří pestrou nabídku 
jak v žánrech, tak v náročnosti četby. A jak 
se dílny čtení líbí dětem? Co všechno jim 
přinášejí? Přály bychom vám ten pohled. 
Na koberci sedí 18 dětí, všechny hlavy 
skloněné nad knihou, ve třídě absolutní 
klid…  

Jsme rády, že děti takto v reálu naplňují 
název celého projektu – Čtení nás baví.

Mgr. Svatava Zeinerová a Mgr. Jiřina Hrbáčová

Šablona č. 2
Zahraniční jazykový kurz 
pro učitele

V rámci Výzvy č. 56 jsme se zúčastnily 
jazykového pobytu ve Velké Británii. Do 
této části projektu se zapojily tři vyučující 
1. stupně základní školy. Pro náš jazykový 
kurz jsme si vybraly školu v Londýně. 
Jazyková škola Language in London, 
ve které jsme absolvovaly dvoutýdenní 
obecný kurz angličtiny, se nachází v centru 
Londýna (hned vedle Britského muzea).

Na základě úvodního testu a ústního 
pohovoru jsme byly podle úrovně našich 
znalostí rozřazeny do skupin. Jednotlivé 
lekce byly zaměřeny na rozšiřování slovní 
zásoby, zlepšování výslovnosti, procvi-
čování poslechu i rozvoj komunikačních 
dovedností. Jazykové skupiny byly různo-
rodé, a tak jsme měly možnost seznámit 
se s lidmi z různých koutů světa (Tcha-
jwan, Itálie, Dánsko, Francie, Kolumbie, 
Španělsko). Ve volných chvílích jsme 
samozřejmě nezahálely, ale objevovaly 
krásy hlavního města, kterých mají Londý-
ňané opravdu velké množství. 

Kurz měl jedinou chybu – dva týdny je 
příliš krátká doba na prozkoumání celého 
Londýna a získání typicky anglického 
přízvuku.

Mgr. Klára Benešová

OP VK Výzva č. 56

Školní ohlédnutí

Divadelní 
představení 
- Rez rezatá

Ve čtvrtek 5. 11. jsme se těšili na návštěvu 
základní školy. Děti z mateřských škol 
a prvního ročníku měly možnost zhlédnout 
divadelní představení, které připravili 
členové organizace Roska pod vedením 
Mgr. Renáty Šímové. Přivítala nás paní 
starostka Ing. Helena Wieluchová  a pan 
ředitel Mgr. Zdeněk Ivančo, kteří hned 
v úvodu poděkovali všem účinkujícím 
za organizaci této akce. Na přípravě diva-
delních kulis se podíleli nejen členové 
Rosky, ale i žáci ze ZŠ a ZUŠ.  Děti se 
zaujetím sledovaly pohádku o neposlušné 
a nespokojené mašince, hodných zvířátkách 
a zlé rzi rezaté. Cestou do školky si pak 
vzájemně sdělovaly své zážitky a postřehy 
a odnášely si nevšední zážitek z netradičně 
pojaté pohádky. Všem členům divadelního 
spolku Roska velmi děkujeme.

Učitelky mateřských škol
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Dovolte mi, abych se s vámi podělila 
o nevšední zážitek z akce, která se uskuteč-
nila ve středu 18. listopadu 2015 v podvečer. 
Setkání při Čtení ze starých kronik se usku-
tečnilo ve velmi pěkném koncertním sále 
v podkroví naší školy. 

My, milovníci historie, jsme si přišli na 
své, poněvadž se zde četlo ze starých kronik 
svinovských škol. Jelikož zde již přes sto let 
škola vzdělává své žáky, a to je v dějinách 
Svinova – Schönbrunnu významné období, 
stálo toto zastavení v naší hektické době 
opravdu za to. 

Dozvěděli jsme se, kolik žáků prošlo lavi-
cemi školy, kolik dobrých učitelů zde učilo, 
jak těžké byly začátky zřizování mateřské 
i umělecké školy. Během čtení byly promí-
tány historické fotografie, na nichž se někteří 
účastníci poznávali. 

Hovořili a vzpomínali pamětníci 
i současní představitelé školy a obce. Mnohé 
příspěvky byly úsměvné, jiné smutné – 
zvláště pak ty z doby války. Program byl 
vkusně proložen vystoupeními naší nejmladší 
generace. Potěšili nás písněmi i tancem. 

Budeme-li vycházet všichni z historie 
a ze svých kořenů, myslím si, že o svou 
budoucnost se nemusíme obávat. 
Příkladem nám totiž může být právě tato 
akce, jíž se zúčastnily všechny generace 
a o kterou byl velký zájem spoluobčanů. 

Díky za vzornou přípravu patří všem 
realizátorům akce, nejvíce však paní učitelce 
Jiřině Hrbáčové, která celou akci zorgani-
zovala. 

Děkujeme.

Mgr. Eva Urbánková

Dne 2. 11. 2015 jsme se zúčastnili 
projektu výroby hudebních nástrojů.

Tento výrobek si pro nás připravily 
zaměstnankyně z Ostravského muzea, 
které přišly za námi do školy a při postupu 
nám pomáhaly. 

Dále jsme vyráběli 11. 11. 2015 ve Světě 
techniky Ostrava krájecí desku z měkkého 
dřeva. V dílnách této budovy jsme byli 
poučeni o bezpečnosti a zde jsme také 
vyrobili krájecí prkno. Byli jsme rozděleni 
na dvě skupiny. První skupina byla na 
prohlídce areálu a ta druhá zatím vyráběla 
desku. Prkno se všem žákům vydařilo 

a každý si mohl na prkénko napsat nebo 
nakreslit pájkou co chtěl. Vyfotili jsme se 
a pochlubili jsme se rodičům. Práce se nám 
i rodičům líbila.

Další projekt, který jsme tentokrát dělali 
ve školních dílnách, se uskutečnil 16. 11. 
2015 a zabýval se vyráběním dřevěného 
stromečku, na který budou školní družinou 
přidělány nebo nakres-
leny ozdoby. Desky 
jsme měli připraveny. 
Jenom jsme je museli 
opracovat a poté 
v určeném pořadí 

přivrtat šroubem k základu.  Po práci jsme 
se vyfotili se stromečkem, který se oběma 
skupinám povedl. Práci jsme si užili a každý 
jsme si vyzkoušeli práci s vrtačkou.

Tento článek napsali žáci osmé třídy:  
Petr Šíma, Jan Besta, Lukáš Hübner.

Čtení ze starých kronik

Z operačního programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost 
realizujeme v ZŠ a MŠ Ostrava-Svinov, p. o.

projekt „MODERNÍ DÍLNA“ – výzva č. 57

Modernizace výuky fyziky a chemie

Finanční prostředky, které jsme získali 
v roce 2015 z rozpočtu statutárního města 
Ostravy z oblasti školství, jsme realizovali 
v projektu pod názvem „Zvídavý před-
školák“. Projekt byl složen ze tří rámcových 
oblastí s názvy: 
• Předškolák a deváťák
• Objevujeme svět techniky
• Ekoškolka

Tyto oblasti se dále rozdělovaly v jedno-
denní projektové dny. Zaměřili jsme se na

rozšíření činností a aktivit v oblasti sportovní, 
polytechnické, environmentální, vzdělávací, 
tvůrčí i společenské. Dílčími aktivitami 
došlo k podpoře nenásilného přechodu dětí 
z mateřských škol do školy základní. 

Do projektu byli zapojeni předškoláci ze 
všech tří našich MŠ a žáci deváté třídy ZŠ. 
Úzce jsme spolupracovali se ZŠ Bíloveckou 
a se Stanicí mladých přírodovědců v Ostravě-
-Porubě. Pochopení a podporu jsme získali 
od SMO městského obvodu Svinov.

Ing. Markéta Gottvaldová
MŠ Bílovecká

Zvídavý předškolák

Hlavním cílem projektu Modernizace 
výuky fyziky a chemie, registrační číslo 
CZ.1.10/2.1.00/30.01555, realizovaný v ZŠ 
a MŠ Ostrava-Svinov, p.o.    je výuka fyziky 
a chemie názornou a zábavnou formou, 
která žákům a učitelům fyziky a chemie 
umožní netradiční pohled na fyzikální 
a chemickou problematiku. Projekt je 
zaměřen na výuku fyziky a chemie pro 
druhý stupeň základní školy, resp. pro 
6. až 9. ročník ZŠ. Žákům projekt umožní 
snadnější a zábavnější osvojení probí-
rané látky, pochopení daného fyzikálního 
nebo chemického problému, které mohou 

uplatnit 
a využít 
v každoden-
ních životních 
souvislostech, 
umožní zlepšit 

znalosti tak, aby byly na 
úrovni technického vývoje 
a odpovídaly požadavkům 
zaměstnavatelů na trhu 
práce. Stejně tak by měl 
projekt pomoci pedagogům 
s efektivní výukou těchto 
náročných předmětů. 
V tomto ohledu by měla 
také výrazně napomoci 
zvýšit kvalitu výuky 
nově vybavená fyzikální 
a chemická učebna. Projekt je dotován 85% 

z prostředků EU a 15% z rozpočtu MOb 
Svinov, který celý projekt předfinancoval. 
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Konec STANu ve Svinově?
aneb - nazývejme věci pravými jmény!

Od vzniku tohoto politického uskupení 
ve Svinově jsem si byl jist jeho potřebou, 
potřebou sdružovat jednak zkušené 
komunální politiky, jednak všechny lidi 
s otevřenýma očima, vlastním názorem, 
přehledem, s nepotřebností se za každou 
cenu tlačit na radnici. I pro komunální 
volby 2014 bylo sestavení této kandidátky 
pro mne příjemné, na kandidátce byla 
jména rázných Svinováků, kteří vědí, co je 
třeba, co je slušnost, co je zodpovědnost. 
Pouze o lídryni, ing. Wieluchové, jsem 
vedl s dlouholetým starostou Plankou 
polemiku, zda je to správné, zodpovědné, 
atd, atd. Byl jsem ubezpečen, že ano, tudíž 
jsem začal akceptovat vše dobré, co STAN 
vyřkl. Práce se dařila, radnice viditelně 
fungovala, startovací zádrhely se opera-
tivně řešily. Veřejnost byla spokojena, 
Svinov jako by nabral nový dech, spolu-
práce s magistrátem v oblasti financování 
byla nastavena s výhledem na celé volební 
období. Dne 23. července 2015 přišel 

blesk z čistého nebe a veškeré mé ideály 
o nalajnované budoucnosti našeho obvodu, 
o slušnosti a všech výše jmenovaných pozi-
tivních lidských vlastnostech, byly zcela 
fuč. Hrdě se hlásím k zásadám křesťanů, 
takže jen stručně: paní Wieluchové, paní ve 
funkci starostky, je mi za to co, a hlavně jak 
udělala, upřímně líto.

Vše co jsme nechtěli, vše co bylo dlouhá 
léta ve Svinově kritizováno, vše je zpět. 
Házení špínou, osobní invektivy, vytaho-
vání starých dluhů a neřestí, nepodložené 
drby přesluhujících zastupitelů, udávání 
nepohodlných policii za malichernosti 
rodinnými příslušníky zastupitelů, prostě 
vše, co brání klidu a fungování radnice. 
Tak, jak by si řadový občan představoval.

Snažím se najít odpovědi. Určitě kus 
viny nese politické rozložení sil po volbách 
- 8 zvolených uskupení na 19 zastupitelů, 
to je moc a není to dobře, je to však vůle 
voličů, kterou musí všichni akceptovat. Pak 
je nutno ale po skončení volebního období

vystavit těm svým zastupitelům podrobný 
účet a po zásluze je v dalších volbách 
podpořit, nebo potrestat.

Další důvod se mi ani nechce vyslovovat, 
mnoho svinovských, veřejně orientova-
ných jej ale vyřklo na plná ústa: ve všech 
rozličných konfliktech posledních 20 ti let 
vždy vystupoval někdo (Planka, Miková, 
Znišťalová-Wieluchová/2006/, Hrušková) 
+ paní Poštová. Čím, resp. kým to asi je? 
Odpovězte si sami.

Staří, rodilí Svinováci, bydlící ve Svinově 
a žijící se Svinovem, vždy našli spolu řeč 
nebo konsensus. Život nám tady však 
znepříjemňují osoby žijící v Beskydech, 
ve Výškovicích, nebo ti, kterým se hanlivě 
říká náplavy, kteří se ještě nerozkoukali, 
nesžili, ale už by chtěli řídit něco, co není 
v jejich silách!

Takové slušný a rozumný Svinovák 
na radnici nechce!

Dvorský Eduard

Konec čeho? …

Několik faktických poznámek k článku Konec 
STANu …

Nechtěla jsem reagovat na velmi osobní 
a agresivní kampaň, kterou rozpoutala 
p. Mgr. Hrušková s p. Ing. Dvorským vůči 
mé osobě jak ve Svinově, tak médiích 
v červenci letošního roku. Nicméně jsem 
usoudila, že by bylo vhodné vyjádřit i své 
stanovisko.

Někteří občané Svinova byli jistě pře-
kvapeni událostmi, které se udály v toto 
opravdu nezvyklé léto.  Došlo k něko-
lika turbolencím a změnám na radnici. 
Rozhodnutí změnit složení Rady nebylo 
rozhodnutí jednoho zastupitele, nýbrž 
12 zastupitelů a to zejména z důvodu 
způsobu vedení, nezvládnutí řízení jednání 
Zastupitelstva a porušování jednacího řádu 
Zastupitelstva. 

Vše co pan Ing. Dvorský popisuje (tzn. 
způsoby chování, pomluvy a jednání na hra-
nici zákona o ochraně osobnosti), předváděl 
právě p. Ing. Dvorský s p. Mgr. Hruškovou 
a  členy jejich koalice. Byla to podpisová 
akce, kdy lidé podepisovali nelogicky formu-
lovanou výzvu a byli uváděni v omyl doplňo-
vanými účelovými informacemi, které byly 
daleko od pravdy.  Panu Dvorskému hlavně 
vadí to, že prohráli dvakrát a ještě s ostudou 
za nominaci starosty p. Kusýna. 

Koalice vznikají a zanikají. Ostatně jsme 
toho byli svědky v celé republice, v nepo-
slední řadě na radnici v Ostravě.  Nikde 
nebyla kolem změny koalice vyvolaná 
taková hysterie, jako ve Svinově a to díky 
výše jmenovaným.

A co se týče „starých slušných a rozum-
ných rodilých Svinováků“, jak píše p. Dvor-
ský ve svém článku, je nepochopitelné, že 
je napadá, zvláště, když on sám a většina 
jeho koaličních partnerů se také ve Svi-
nově nenarodili.  Noví spoluobčané, kteří 
se do Svinova přistěhovali a on je nazývá 
rádoby „hanlivě náplavami“, jsou lidé slušní 
a vzdělaní. Neměl by je napadat a měl by 
se omluvit.

Poznámka na konec. Schopnosti člověka 
nelze měřit délkou bydlení v obci, na to jsou 
zcela jiné parametry. 

Ing. Helena Wieluchová
starostka

V prvé řadě bych chtěla p. Dvorskému 
velmi důrazně připomenout, že paní 
Helena Wieluchová byla zcela demokra-
ticky, tajnou volbou, zvolena starostkou 
11ti hlasy z devatenácti. Poznamenávám, 
že v listopadu 2014 p. Hrušková byla 
veřejnou volbou zvolena pouze 10 ti hlasy 
s tím, že jeden z těchto hlasů patřil “pře-
běhlíkovi” z ODS a to p. Dvorskému vůbec 
nevadilo. Tato situace nás, zastupitele 
zvolené za vítěznou ODS, velmi mrzela, 
ale žádná tažení, viz současné reakce p. 
Dvorského a p. Hruškové, jsme nepodni-
kali. Volbu starostky jsme přes uvedené 
skutečnosti akceptovali.

Od p. Dvorského bychom všichni 
především očekávali omluvu za článek ve 
vitríně ohledně “opozičních tlučhubů, kteří 

p. Kusýnovi nesahají ani po paty”. Nějaké 
sdělení, že se v něm zmýlil. Nebo p. Dvor-
ský schvaluje jízdu autem pod vlivem alko-
holu? A hlavně v oblasti, kde se pohybuje 
hodně dětí? Není snad zásadní podíl viny 
právě na p. Dvorském a p. Hruškové, kteří, 
s cílem udržet si vliv, p. Kusýna do role 
starosty vmanévrovali? 

Dělení na rodilé či nerodilé občany 
zcela nic neříká o člověku, o jeho kvali-
tách, schopnostech apod. Každý se někde 
narodil a ve 21. století je určitá migrace 
obyvatel v rámci regionu nebo státu zcela 
běžná.

Sdělovat ve Svinovském hlasateli 
k jakým zásadám a od kdy se p. Dvorský 
hlásí, možná nepřináší čtenáři adekvátní 
informaci a nepatří sem.

Dále bych k tvrzením v článku pozna-
menala, že koho na radnici chce „slušný 
a rozumný Svinovák“ vyjádřil ve volbách 
a panu Dvorskému jistě nepřísluší revidovat 
výsledky voleb, vůli voličů. A kandidátka pod 
vedením zvýrazněně uvedené p. Poštové 
4 x za sebou volby ve Svinově vyhrála a ona 
sama získala  ve volbách 4x za sebou nejvyšší 
počet hlasů. 

Závěrem bych chtěla popřát stávajícímu 
vedení radnice a nám všem hodně úspěchů. 
Opozici požádat, pokud nechce být opozicí 
konstruktivní, aby alespoň neškodila a svými 
žabomyšími problémy nekazila práci demo-
kraticky zvolené rady a celého úřadu. 

Ing. Jiřina Broulíková
Radní MOb Svinov
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Na nezodpovězené otázky ráda odpovím
Především krátké představení mé osoby 

-  jmenuji se Hana Mužíková, do svinov-
ského zastupitelstva jsem kandidovala jako 
nezávislá za KSČM, mandát jsem získala 
dne 13. 8. 2015 po odstoupení paní Jaro-
slavy Mazurové.

Narodila jsem se ve Svinově a dosud 
zde žiji. Vystudovala jsem střední ekono-
mickou školu, mám dvě dospívající děti, 
manžel Ing. Tomáš Mužík je dlouholetým 
zaměstnancem Úřadu městského obvodu 
Svinov, v současné době zastupuje tajem-
nici úřadu. Více než dvacet let pracuji ve 
Fakultní nemocnici v Ostravě. Svoji práci 
mám ráda - účastním se týmové práce 
pomáhat lidem. V životě i v práci se řídím 
základními společenskými pravidly, zdra-
vým úsudkem, rozumem a citem. 

V článku je zmíněno, že se na zastu-
pitelstvu řada občanů ptala, proč noví 
zastupitelé za KSČM nepodpořili koalici 
ČSSD, KDU-ČSL a hnutí Fair-play. Takový 
dotaz z pléna ani individuálně na mou 
osobu vznesen nebyl. Ale důvodů, proč ne, 
bylo hned několik. 

Jak máme jít do koalice s někým, kdo 
neuznává stranu, se kterou sympatizuji, 
kdo zveřejní „KDU-ČSL se jednoznačně 

distancuje od politiky a ideologie KSČM“, 
kdo dokonce prohlašuje, že s komunisty si 
k jednomu stolu nesedne.

Neúměrný tlak, neseriózní nabídky, 
které hraničily s kupčením s posty. Jak 
jinak mám brát nabídku Mgr. Hruškové 
na funkci místostarostky, když jsem 
v zastupitelstvu poprvé a nemám s prací 
samosprávy žádné zkušenosti? Bylo by to 
v zájmu občanů, nebo funkcionářů ČSSD? 
Získala jsem nepříjemný pocit, že nejde 
o to získat do vedení svinovské radnice 
zkušené lidi, kteří by byli přínosem pro 
Svinov a jeho občany, ale lidi, se kterými 
bude možno manipulovat, získat hlasy 
pro zvolení Mgr. Hruškové starostkou 
a Ing. Dvorského místostarostou.

A otázka, proč jsem nepřijala pozvání 
k žádnému jednání a nepodepsala váš 
návrh koaliční smlouvy? Tyto otázky jsou 
již částečně zodpovězeny výše a také proto, 
že jsem v té době ještě nebyla oficiálně 
zastupitelkou. V každém případě jsem 
se telefonicky omluvila. Druhé pozvání 
místostarostky Hruškové k jednání bylo 
zasláno e-mailem a v textu adresováno 
předsedům politických stran a hnutí, pří-
padně jejich zástupcům –zastupitelům. 

V té době jsem nepatřila k vyjmenovaným 
pozvaným. 

Nikdy jsem s vámi nejednala neko-
rektně, nic jsem předem neslibovala, žád-
nou koaliční smlouvu jsem nepodepsala. 

Pro doplnění ještě uvádím, že ve Svi-
nově KSČM s ČSSD a KDU-ČSL nikdy 
v koalici nebyla, vyjma krátkého, poněkud 
nešťastného období, kdy byl starostou pan 
Kusýn. 

Zda KSČM podpořila ODS? Především, 
a to zdůrazňuji, nehodnotím a nekastuji 
lidi dle stranické příslušnosti, ale hodno-
tím jejich morálních vlastnosti a odborné 
schopnosti. 

Vždy jsem deklarovala, že se rozhodnu 
dle svého přesvědčení, co bude nejlepší pro 
Svinov a za tímto výrokem si pevně stojím. 
Současná koalice mi nenabídla post mís-
tostarostky ani radní. Je pro mě ale důle-
žité, že z jejich jednání cítím, že jim nejde 
o to mít ve Svinově nejvyšší postavení 
a poslední slovo, ale především naslouchat 
lidem a dělat pro ně a pro Svinov to nej-
lepší.

Hana Mužíková
členka zastupitelstva 

městského obvodu Svinov

Protože současné vedení obce není 
schopno občanům odpovědět na dotazy 
vznesené jak prostřednictvím Facebooku 
úřadu, tak e-mailovou či písemnou cestou, 
pokusím se o to těmito řádky sama: 

Po změnách ve vedení Svinova, 
ke kterému již po několikáté v tomto 
volebním období došlo na zářijovém 
jednání zastupitelstva, se řada občanů 
ptala, proč noví zastupitelé za KSČM 
nepodpořili koalici s ČSSD, KDU-ČSL 
a hnutí Fair-play, přestože paní Haně 
Mužíkové a Jaromíru Ivanovi bylo 
nabídnuto místo v radě. Paní Mužíková 
nepřijala pozvání k žádnému jednání, 
deklarovala, že udělá to, co bude nejlepší 
pro Svinov. Do dnešního dne byla zrušena 
všechna výběrová řízení na zastupujícího 
tajemníka, pan Ing. Mužík bude tuto 
funkci vykonávat do návratu Ing. Samkové 
z mateřské dovolené. Svinovská KSČM tak 
opět podpořila místní ODS. 

Z funkce radní byla odvolána 
Ing. Simona Bonková – ani na jednání 
zastupitelstva, ani jinou cestou nebyl 
uveden žádný důvod, přestože především 
zastupitelé za hnutí Ostravak deklaro-
vali snahu vytvořit pestrou koalici. Velké 
překvapení současnému vedení připravil 

Ing. Radim Smetana, který odmítl funkci 
radního, paní Ing. Wieluchová se v této 
situaci pokusila upravit Zákon o obcích 
tvrzením, že čtyři radní do dalšího jednání 
zastupitelstva (za tři měsíce) stačí, že 
mezitím mezi sebou někoho vyberou. Poté, 
co byla vyvedena z omylu, se radní stala 
paní Jančíková. 

Paní Jančíková zároveň přijala funkci 
předsedkyně komise pro občanské 
záležitosti po odstoupivší Ing. Pavlíně 
Kuráňové. Z komise odešly i členky, které 
v komisi pracovaly přes dvacet let pod 
vedením všech dosavadních starostů.  

Následovaly čistky ve výborech a komi-
sích. Nutno podotknout, že řada dosavad-
ních členů složila funkce sama, protože 
pod současným vedením radnice odmítli 
pracovat. Nicméně mnozí chtěli v práci 
pokračovat, ale byli z funkcí odvoláni. 
Na dotaz, proč byla odvolána z funkce 
předsedkyně komise pro mládež, kulturu 
a sport Mgr. Kateřina Andrlová, která 
za poslední rok se všemi členy komise 
odvedla obrovský kus práce i v souvislosti 
s akcemi k 750. výročí Svinova, opět nikdo 
neodpověděl. Na její místo nastoupila 
p. Popková, která zároveň přijala funkci 
v bytové komisi. 

Ing. Radima Smetanu na postu předsedy 
komise investiční vystřídal Ing. Pastrňák. 

Co na to dál říci? Snad jen poděkovat 
všem zklamaným, kteří na počátku voleb-
ního období obětovali spoustu svého 
volného času a přišli s řadou nových nápadů, 
za skvěle odvedenou práci. A novým členům 
výborů a komisí, aby pracovali pod takovým 
vedením, které ocení jejich snahu zvele-
bovat obec a organizovat akce, na kterých 
se budou mít občané možnost společně 
setkávat.

Další nezodpovězený dotaz: Jak pokra-
čují práce na stavbě nové mateřské školky? 
Tak tady snad jen doufejme, že si pan 
místostarosta Kojdecký již nezpracovává 
další soukromou studii o její nepotřeb-
nosti a nebudou i nás se zastupiteli hnutí 
Ostravak, kteří měli s její výstavbou také 
problém, přesvědčovat, že Svinov nic tako-
vého nepotřebuje. Podle plánů platných 
do září 2015 měla být výstavba zahájena 
v březnu 2016, tak aby byla v září 2016 
připravena pro zahájení nového školního 
roku. 

Hezké a klidné prožití vánočních svátků 
přeje všem Mgr. Lenka Hrušková

Pár nezodpovězených otázek
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Uvedení na pravou míru

Preventivně výchovná činnost 
svinovských hasičů

PS Ještěr v roce 2015

Knihovnická
nadílka

Přehled 
připravovaných akcí:

Zpravidla se odpovídá na otázky, které 
mají smysl. V článku paní Mgr. Hruškové 
se nadále uplatňuje rétorika současné opo-
zice a její trauma z dvakrát neúspěšných 
voleb Rady městského obvodu Svinov.

Paní Mgr. Hrušková se neustále diví, 
že zástupci KSČM ve Svinově nevstoupili 
podruhé do koalice s ČSSD, KDU-ČSL 
a Fair play. Myslím, že není vhodné ve 
vazbě na politické ambice nevybíravým 
způsobem vytvářet nátlak na zástupce 
politických stran a hnutí, pracovníky měst-
ského úřadu a jejích rodinné příslušníky, 
tak jak jsme byli svědky. A navíc příčina je 
zcela jasná.  Zvolení p. Kusýna starostou 
dopadlo pro celou opozici fiaskem. 

Co se týče funkce tajemníka Úřadu 
městského obvodu Svinov je vše vyřešeno, 
úřad plní své povinnosti a poslání. 

Ve věci výkladu zákonů, má paní 
Mgr. Hrušková mezery v interpretaci 
zákonů, domněnky vydává za výklad 
zákona.

Opět se projevili ze strany paní 
Hruškové zbytečné a přehnané reakce na 
volby členů jednotlivých komisí.  Komise 
a výbory jsou voleny standardním postu-
pem. Důležitý moment je vždy ochota 
daného člověka pracovat pro občany obce. 
Při nástupu paní Mgr. Hruškové do funkce 
starostky na podzim r. 2014 byli vyměněni 
členové komisí a výborů, a to významně, 
a nikdo se nad tím nepozastavoval. K dneš-
nímu dni byli převážně pouze ti členové, 
kteří podali rezignaci. 

Ing. Helena Wieluchová
starostka

V letošním roce se členové SDH Svinov 
aktivně zapojili do několika preventiv-
ních akcí s celorepublikovou působností. 
V rámci projektu Ukliďme svět pomohli 
spolu s dětmi s kroužku mladých hasičů 
vyčistit les u Rezavky. Aktivně i v rámci 
propagace se zapojili do akcí Daruj krev 
s  dobrovolnými Hasiči a Den proti 
rakovině, kde ve dvou hlídkách prodá-
vali žluté kytičky s informačním letákem. 
Děti z kroužku se již tradičně zapojily 

do výtvarné a literární soutěže Požární 
ochrana očima dětí, pořádané Sdruže-
ním hasičů Čech, Moravy a Slezka. Tato 
akce je zacílená na šíření základů požární 
ochrany mezi děti. Obsahové zaměření 
tématu pro rok 2016 je „PROSTŘEDKY 
PRO HASEBNÍ ZÁSAH“. O zapojení do 
soutěže byly požádány také ZUŠ a ZŠ a MŠ 
Svinov, vč. nabídky konzultací k obsaho-
vému zaměření. Pokud budou mít děti 
zájem předat své práce mimo školu přímo 
hasičům, pak prosím kontaktujte preven-
tisty - Simonu nebo Ramana Bonka z SDH 
Svinov. Práce v kategoriích 1. literární, 
2. výtvarná, 3. zpracovaná s pomocí digitál-
ních technologií (DT) vybíráme do konce 
února 2016. Propozice jsou k nahlédnutí na 
stránkách www.sdhsvinov.cz nebo na 
facebooku mladých hasičů Svinov.

Za preventisty SDH Svinov
Simona a Roman Bonkovi

(redakčně zkráceno)

V knihovně ve Svinově letos proběhl 
projekt pro děti s názvem „Svinov-
ský COOLišák“, na jehož realizaci se 
finančně podílí Úřad městského obvodu 
Svinov. Děti měly možnost se zapojit 
do různých soutěží, ať už luštitelských, 
poznávacích či sportovních. Vyvrchole-
ním celého projektu bývá každoročně 
soutěž BINGO. Děti v šesti kolech plní 
různé úkoly, za které dostávají body. Ty 
poté vymění za hrací karty ve finálové 
hře. Na letošní finále dorazila spousta 
dětí i s rodiči. Ačkoli prostory naší 
knihovny nejsou velké a trošku jsme 
se při hře tísnili, děti hrály s nadšením 
a odnesly si krásné odměny. Soutěž 
byla úspěšná, což dokazují rozzářené 
obličeje. 

Vítězem celoroční soutěže „Svinov-
ský COOLišák“ se stal pilný čtenář Vojta 
Sikora, který zároveň byl nejúspěšněj-
ším „lovcem“ a získal nejvíce perel za 
přečtené knihy. Gratulujeme! 

Na příští rok chystáme další projekt 
pro děti, který bychom chtěly zaměřit 
na všechny věkové kategorie dětských 
čtenářů. Kdo se zúčastní, rozhodně 
nebude litovat. Také dospělí čtenáři 
mohou u nás vybírat z nabízených akcí. 

Najděte si chvilku k návštěvě naší 
knihovny, určitě neprohloupíte!

Iveta Balnarová
vedoucí knihovny

16. 1. 2016 – Lidový ples
23. 1. 2016 – Pionýrský ples
24. 1. 2016 – Dětský maškarní ples
6. 2. 2016 – Obecní ples (pořádá Rada  

        MOb Svinov)
13. 2. 2016 – Maškarní ples pro dospělé

Děti a program pro děti, to jsou klíčová 
slova vystihující činnost PS Ještěr.  Stě-
žejní částí  naší celoroční práce jsou letní 
tábory. I v tomto roce jsme plně obsadili 
dva čtrnáctidenní turnusy, které jsme 
strávili na naší základně Šance – Řehucí.  
Společně jsme si užili celotáborové hry  - 
na prvním táboře děti oslavily 50. naro-
zeniny Večerníčka, druhým turnusem 
provázeli piráti. Velmi nás těší, že přetr-
vává velký zájem o účast dětí na táborech, 
na nichž zažívají děti spoustu zábavy, ale 
také se sžívají s přírodou, učí se tábornic-
kým dovednostem, poznávají, jaké je to žít 
mimo civilizaci v romantickém prostředí 
hor.  Na podzim se mohly děti z obou 
táborů zúčastnit víkendového srazu.

Základna, která tvoří zázemí pro 
stanový tábor, prochází dlouhodobou 
rekonstrukcí. Jsme rádi, že peníze z grantů 
a dotací, které jsme v uplynulých letech 
získali, pomohly alespoň částečně finan-
covat opravy částí chaty, renovaci střechy, 
výstavbu sprchy, obnovu vybavení stanů. 
Tíží nás stav budovy zvané Orlík, která 
tvoří zázemí pro polní kuchyni a jídelnu. 

V průběhu roku se PS Ještěr věnuje 
akcím, které se již staly tradicí – zorgani-
zovali jsme maškarní ples pro děti a ples 
pro dospělé, několika stanovišti jsme se 
zúčastnili dětského dne pořádaného hasiči. 
Poslední akcí byl Halloween – strašidelný 
podvečer pořádaný na házenkářském hři-
šti. Stovka dětí s rodiči zažila napínavé 

plnění úkolů i vyrábění, opékání, soutěž ve 
vyřezávání dýní a také ohnivou show, vše 
za doprovodu tajemných a strašidelných 
bytostí.  Akce byla pořádána ve spolupráci 
s Komisí pro kulturu, mládež a sport Mob 
Svinov. Děkujeme tímto sponzorům, kteří 
poskytli odměny pro děti. 

Za výbor PS Ještěr bych chtěla poděkovat 
všem našim členům, kteří se ve svém volném 
čase nezištně těmto činnostem, určeným 
především dětem, věnují.  

Těšíme se, že si i v novém roce najdou děti 
i rodiče cestu k nám, třeba hned 23. ledna 
na ples pro dospělé a 24. ledna na maškarní 
ples pro děti. Přejeme všechno dobré v roce 
2016 a především to, aby byl pro všechny 
bohatý na zážitky. 

Za PS Ještěr Petra Planková
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VE SVINOVĚ POŘÁDÁ 

LIDOVÝ PLES 
           

V sobotu  1 6. 1 . 201 6 od 19:00 hodin 
V Domě farnosti  Poruba - ves 

( vedle porubské radnice, bývalé kino Zdar – Vřesinská ulice ) 

K poslechu a tanci hraje  DUO  CHERRY 
 
- Vstupné : 250,- Kč včetně večeře, výběr ze dvou jídel 
- Číslované stoly, čepované pivo, lidové ceny, bohatá tombola     

Prodej vstupenek:    Pavla Dluhošová  tel: 605 504 057 
                                                       Eva Korpasová    tel: 737 675 604 
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OKEM OSTRAVAKA - Zauzené děti

Zpráva o činnosti 
zásahové jednotky 
při SDH Ostrava-Svinov

ÚSPĚŠNÁ SPOLUPRÁCE 
svinovských myslivců s kolektivem mládeže 
místního sboru dobrovolných hasičů

Možná to znáte. Po koupání, oblékání, 
večeření, čištění zubů konečně naženete 
potomstvo do postelí a je čas na pohádku. 
Otevřete knížku, pohladíte děti po vlasech. 
Aby se jim lépe usínalo, pootevřete okno. 
Na klidné usínání není nic lepšího než 
čerstvý vzduch. Pak se nadechnete toho, co 
se k vám line skrze ono pootevřené okno 
a urychleně jej zavřete. 

Žijeme v Ostravě. Ve městě, které na 
průmyslu vyrostlo. Žijeme ve městě, které 
si za svůj rozvoj zvyklo platit častějšími 
chorobami a zkrácenou délkou života. Ale 
mnohé se mění. Díky poklesu průmyslové 
výroby a novým technologiím je dnes zne-
čištění ovzduší tuhými látkami nejvýznam-

nějšími zdroji (REZZO1) téměř čtyřicetkrát 
menší oproti roku 1980. Oproti roku roku 
1994 je pak produkce tuhých znečišťujících 
látek (TZL) všemi zdroji (kromě dopravy) 
nižší více než dvanáctkrát. 

S klesajícím podílem velkých zne-
čišťovatelů na emisích TZL se z kvality 
ovzduší v našem bydlišti stává věc osobní. 
Přestává platit, že nemůžeme ovlivnit, to 
co dýcháme. Lokální topeniště (a to i ta 
výhradně spalující dřevo) se svým třetino-
vým podílem na imisní zátěži prachovými 
částicemi PM10 stávají významným prv-
kem ovliňujícím kvalitu ovzduší. Specific-
kým problémem lokálních topenišť pak je 
spalování domovního odpadu, kdy vznikají 

látky přímo ohrožující lidské zdraví v bez-
prostředním okolí. 

Jsme kulturní, vzdělanou a bohatou 
společností a měli bychom začít vnímat 
kvalitu životního prostředí jako jednu 
z našich životních priorit. Zajisté tato 
změna postoje nebude nejlevnější. „Anato-
micky řečeno“ ještě stále máme raději své 
žaludky než své plíce. Pojďme to změnit. 
Vždyť nakonec jsou plíce našim srdcím 
blíže :o)

Daniel Žitník
Ostravak ze Svinova

 
Zdroj informací: 

web DÝCHÁM PRO OSTRAVU

Naše jednotka čítá 12 členů, z toho 
jsou 2 vel. družstev, 4 strojníci a 6 členů. 
Asi největší změnou v této jednotce 
byla výměna na pozici velitele a to za 
mou osobu. Pozice je to určitě nelehká 
a náročná jak jsem se sám přesvědčil.

V letošním roce se velitelé a strojníci 
zúčastnili pravidelných školení v Jánských 
koupelích na Ústřední hasičské škole. 
Dále se členové jednotky zúčastnili školení 
nositelů dýchací techniky na hasičské 
stanici v Ostravě- Fifejdách. V tomto roce 
jsme byli povoláni k 7 výjezdům, z toho ke 
dvěma jsme nevyjeli.  Tyto výjezdy se usku-
tečnily v naší obci a jednalo se o požáry 
suché trávy, požár budovy, popelnic, pálení 
kabelů a v jednom případě jsme pomáhali 
se spadlým stromem.

Dále jsme se zúčastnili dvou náměto-
vých cvičení.  Jedno bylo součástí vel-

kého cvičení spojené 
se záchranou osob při 
simulovaných povodních, jehož byl Svinov 
přímo součástí a u druhého byl simulo-
ván únik čpavku na Porubském zimním 
stadionu. 

13. 9. jsme byli součástí Svinovského 
záchranářského dne pořádaného kulturní 
komisi při UMOb Svinov na fotbalovém 
hřišti. Na ukázku jsme dovezli obě naše 
vozidla a děti si je mohly prohlédnout. 
V září jsme byli 2x nápomocni s napuště-
ním nádrží na akce konané na Hlavní třídě 
v Ostravě-Porubě. 28. 10. jsme zpřístupnili 
okolí naší hasičské zbrojnice + naší tatru 
na akci zvanou Ostravská RELLY. No 
a z výčtu akcí, kterých jsme se zúčastnili, 
nesmím opomenout účast na slavnostním 
průjezdu hasičské techniky při příležitosti 
oslav 70. let hasičstva v Ostravě.

Do konce roku nás čeká ještě výměna 
nových skříní v šatnách hasičské zbrojnice, 
na které uvolnila obec nemalé finanční pro-
středky. Za tuto investici bych chtěl poděko-
vat. Zásahové obleky s helmami, rukavicemi, 
botami a dalším vybavením již nebudou 
volně dostupné v jiných místnostech. 

Závěrem mé zprávy bych vás ještě chtěl 
informovat o výměně nových vozidel, které 
nejenom nás v Ostravě čekají. Na místo staré 
Avie budeme v zimních měsících vybaveni 
novým dopravním automobilem zn. Mer-
cedes. Bude to plně vybavený zásahový vůz 
s 9-ti místy k sezení o celkové délce přes 7 m 
a výšce přes 3 m s pohonem všech čtyř kol. 

Zpracoval: 
Radim Kotala, 

velitel zásahové jednotky

V minulých dnech se děti z kolektivu 
mládeže SDH Svinov zapojili aktivně do 
sběru plodů pro zimní příkrm lesní zvěře. 
V okolí hasičské zbrojnice sbíraly děti 
z kroužku, spolu s kamarádkami z místní 
ZŠ Svinov žaludy a kaštany, které předaly 
zástupci mysliveckého sdružení. Za svou 
činnost dostaly děti jako poděkování 
drobné propagační předměty a sladkosti. 

O tom, že spolupráce dobrovolníků 
funguje, vypovídají také další letošní akce, 
na kterých tyto 2 spolky letos spolupraco-
valy. V jarních měsících přizvali myslivci 
hasiče k projektu „Ukliďme Svět“, při 
němž proběhlo čištění lesa. V červnu pak 
pomohli myslivci hasičům zajistit atrak-
tivní program pro děti na akci při oslavách 
mezinárodního dne dětí. 

Tyto situace využí-
vají myslivci k propagaci 
a předávání informací 
o přínosech mysliveckého 
sdružení, k ekologické 
výchově a také k rozvoji 
mezi l idských vztahů 
a vztahu k přírodě. Pro-
tože tyto hodnoty jsou 
blízké také hasičům, 
věříme, že spolupráce 
bude úspěšně fungovat 
také v budoucnu.

Za kolektiv mládeže SDH 
Svinov 

Simona Bonková
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Házenkářský zpravodaj

Podzim u starších žaček TJ Sokol Svinov, 
oddíl NH - hodnocení 
družstva mužů 

Podzimní část sezóny 2015/2016 mají 
svinovští házenkáři zdárně za sebou. 
Potěšující je skutečnost, že jsme i v této 
sezóně dokázali obsadit všechny soutěžní 
kategorie, které Svaz národní házené pravi-
delně vypisuje. Do soutěží jsme přihlásili 
9 družstev a k tomu máme aktivní družstvo 
minižactva, které se pravidelně zúčastňuje 
turnajů pořádaných oddíly severomorav-
ské oblasti. Náš oddíl uspořádal v roce 
2015 tři turnaje v této kategorii. Dalším 
kladem je skutečnost, že všechny družstva 
jsou zajištěny po trenérské stránce. K dneš-
nímu dni oddílu eviduje 13 aktivních 
trenérů a vedoucích družstev. Záporem 
v naší činnosti je fakt, že se potýkáme 
s mírným úbytkem členské základny. 
Nicméně naše družstva odehrály řádně 
všechny zápasy podzimní části sezóny, 
celkem 73 utkání, z toho 37 utkání na 
domácím hřišti a 36 utkání na hřišti sou-
peřů. Nejblíže byly naše družstva na hřišti 
městského rivala z Vítkovic a nejdelší cestu 
absolvovalo družstvo mužů do Podhorního 
Újezda a Opatovic nad Labem. Činnost 
všech družstev musí být zajištěna nejen po 
stránce sportovní, ale i po stránce finanční. 
Jedná se především o náklady na materiá-
lové vybavení družstev, cestovné na utkání 
a turnaje, startovné v soutěžích, náklady 
na rozhodčí atd. Náklady vynakládáme i na 
údržbu areálu házenkářského hřiště a soci-
álního zařízení. Děkujeme tímto všem 

dárcům, kteří nám v roce 2015 poskytli 
příspěvky a dary, na jejichž základě 
můžeme financovat potřeby všech družstev 
a celého oddílu. Jedná se o tyto dárce: 
Statutární Město Ostrava, městský obvod 
Svinov, Česká obec Sokolská, a soukromé 
firmy Unionsteel s.r.o., Sofistik servis s.r.o. 
Satum Czech s.r.o., Elvin prodej s.r.o.,

Svinovští házenkáři nezahálejí ani 
v zimě. V současné době družstva trénují 
v tělocvičnách ZŠ Svinov a ZŠ L.Štúra. 
Všechny družstva se v zimních měsících 
zúčastní turnajů  Zimního halového 
přeboru severomoravské oblasti, v doroste-
neckých kategoriích nás čeká soutěž celore-
publikového formátu - Zimní liga mládeže. 
Muži budou bojovat o vavříny v Českém 
poháru. Každé družstvo se zúčastní mini-
málně 2 turnajů. Záleží na tom, jak budou 
družstva ve svých soutěžích úspěšné. 

Na jaře budou družstva pokračovat 
v mistrovských soutěžích. Na základě 
umístění v podzimní části sezóny mají 
minimálně 4 družstva mládeže možnost 
postoupit na Vrcholné akce mládeže (Mist-
rovství ČR a Pohár ČR). Družstvo mužů již 
asi nebude hrát v této sezóně o postup do 
1. ligy, jelikož ztráta na suverénně vedoucí 
družstvo soutěže z Opatovic nad Labem 
je příliš velká (7 bodů). Přesto doufáme, 
že kluci budou pokračovat v kvalitních 
výkonech z druhé poloviny podzimní části 
sezóny. Škoda začátku soutěže, kdy 

družstvo zbytečně ztrácelo b ody i se slab-
šími soupeři. Co se týče dalších aktivit, tak 
máme v plánu v květnu 2016 uspořádat 
tradiční Večerní turnaj starých gard. Tato 
akce se nám podařila opětovně vrýt do 
paměti házenkářské i svinovské veřejnosti, 
a proto chceme v této tradici pokračovat. 
Dále oddíl podal závaznou přihlášku na 
pořádání vrcholné akce mládeže – Pohár 
ČR v kategorii dorostenců. Pokud nám 
bude pořadatelství Svazem národní házené 
přiděleno, tak v termínu 24. 6. - 26. 6. 2015 
přivítáme u nás ve Svinově 5-6 soupeřů z celé 
České republiky.  

Chtěli bychom touto cestou poděkovat 
všem fanouškům a příznivcům, kteří nás 
v činnosti podporují. Srdečně Vás tímto 
všechny zveme do areálu házenkářské hřiště 
na zápasy nejen ligového družstva mužů. 
Při ligových utkáních se snažíme divákům 
zpříjemnit pobyt nejen kvalitní hrou, ale 
i doprovodným programem, např. pořádá-
ním tomboly, tipovací soutěže a nezapomí-
náme i na soutěže pro nejmenší fanoušky. 
Více o činnosti oddílu naleznete na webových 
stránkách www.hazenasvinov.cz nebo na 
facebooku.

Do roku 2016 Vám svinovští házenkáři 
přejí hlavně pevné zdraví, štěstí, pohodu 
a sportovního ducha.

Ing. Zbyněk Planka
Oddíl národní házené při TJ Sokol Svinov

Na konci loňské sezóny z družstva ode-
šlo 5 klíčových hráček do kategorie doroste-
nek. Do nové sezóny jsme opět vstupovaly 
s úzkým kádrem 9 hráček. Těsně před 
začátkem se ale k družstvu vrátily 2 hráčky, 
které rok nehrály. Dále nás doplňovaly 
3 mladší žačky a především Lucka Hlinková 
a Nikča Rousová byly velkou posilou.

Po podzimní části družstvo přezi-
muje na 2. příčce se 14 body za 7 vítěz-
ství a 3 prohry. Náš tým má zatím velmi 
nevyrovnané výsledky a výkony. V průběhu 
podzimu jsme musely řešit 6 dlouhodobých 
a 3 menší zranění. Naším cílem v zim-

ním období bude se uzdravit a připravit 
po všech stránkách tak, abychom na jaře 
bez větších problémů obhájily 2. místo 
a postoupily opět mezi nejlepší družstva na 
Pohár ČR.

Tým se opírá o výbornou útočnici a také 
střelkyni Kláru Boturovou a zkušenější 
obránkyně Romanu Gebauerovou a Kláru 
Prusenovskou.

Rády uvítáme nové hráčky (roč. nar. 
2003 – 2000), které nám pomůžou k dal-
ším svinovským úspěchům v házené.

Klára Benešová, 
trenérka starších žaček

Muži jsou po podzimní 
části II. ligy na 3. místě se 
sedmibodovým odstu-
pem za suverénními 
Opatovicemi nad Labem. 
Umístění odpovídá rea-
litě. Největší ztráty jsme 
utrpěli v první polovině soutěže, protože 
jsme do ní vstoupili poněkud vlažně.  
Druhá část podzimu nám vyšla herně 
i výsledkově mnohem lépe. Například 
utkání ve zmiňovaných Opatovicích, přes-
tože jsme těsně prohráli, mělo vynikající 
úroveň a k vidění byla ligová házená. Velmi 
sympatickým počinem je fakt, že Svinov 
vévodí tabulce vstřelených branek. Během 
podzimu jsme jich nastříleli celkem 247, 
což činí průměr na utkání 22,5 branky. 
Obrana v tomto ohledu patří spíše k prů-
měru soutěže a v průměru inkasujeme 
zhruba 18,5 branek na zápas. Nyní nás 
čeká zimní přestávka, tréninky v hale, 
Český pohár a jiné halové přebory, včetně 
přípravy na jarní část sezóny.

Děkujeme všem našim fanouškům 
a sponzorům za podporu.

trenér družstva mužů
Vít Horáček
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Program vánočních bohoslužeb v Husově sboru

Program vánočních bohoslužeb 
v kostele Krista Krále ve Svinově 

Tříkrálová sbírka v Ostravě-Svinově

Vánoční 
a novoroční 
přání 2016

24. 12. 2015 od 22:00 hodin 
– „Půlnoční“ (S tradičním zpěvem 
koled)
25. 12. 2015 od 10:15 hodin 
– Boží hod vánoční (Slavnostní 
bohoslužba)
27. 12. 2015 od 10:15 hodin  
– Rodiny Páně 
31. 12. 2015 od 17:00 hodin 
– Poděkování za Boží ochranu 
a vedení v roce 2015
3. 1. 2016 od 10:15 hodin 
– Požehnání do nového roku 2016
10. 1. 2016 od 10:15 hodin 
– Křest Páně (Význam svátosti 
křtu)

Letos budeme mít krom 
vánočního stromečku v kostele 
umístěny dva betlémky 
z netradičních materiálů od 
výtvarnice Dagmar Štěpánové. 
K nahlédnutí v čase bohoslužeb. 
(Kostel bývá otevřen min. 20 minut 
před jejich začátkem.)

Zase to uteklo a před námi jsou Vánoce 
a konec kalendářního roku. Bilancujeme 
- a zároveň si dáváme předsevzetí. V tom 
bilancování by neměla chybět vděčnost. 
Jedna píseň říká: Sečti dary, které ti Pán 
dal a v tvém srdci zazní píseň chval. Bylo 
by to hezké, ale kolikrát v takovém zamy-
šlení nechybí ani nostalgie a tesknota… 
Náš pohled vpřed je doprovázen přáními, 
výhledy, sny. Je v nich naděje, že v určitém 
čase, na určitém místě se nám bude dobře 
žít. Jedno přání k Novému roku zní: Ať 
Bůh před tebou rozšíří prostor…

Dnešní doba se vyznačuje také tím, 
že se snažíme vytvářet si prostor sami. 
V jistém smyslu to zvládáme až obdivu-
hodně. Můžeme si jej vzít, pronajmout, 
koupit, ale jen ten trojrozměrný. Kdo však 
vytváří prostor důvěry, odpovědnosti, úcty 
a lásky? Někdy nám to nejde, protože těch 
obav, útlaků, nenávisti je prostě příliš. Pak 
už nejde o vytváření prostoru, ale jsou to 
spíše úniky. Rodí se často nepochopitelná 
gesta – naschvály, údery, manifesty.

Jiří VI. na Vánoce 1939 v rozhlasovém 
projevu, „kdy se svět chvěl“, prohlásil: 

„Řekl jsem muži, který stál v bráně roku: ,Dej 
mi světlo, abych mohl bezpečně vstoupit do 
neznáma.‘ On mi však odpověděl: ,Jdi do 
temnoty a vlož svou ruku do Boží ruky. To 
pro Tebe bude lepší.“

Exupéry napsal krásnou modlitbu 
s názvem Umění malých kroků. Z ní 
bych na závěr odcitoval pár veršů: Neprosím 
o zázrak – Pane, nýbrž o sílu pro všední 
den. Nauč mne umění malých kroků. Pro-
sím o sílu pro kázeň a míru, abych životem 
jen neproklouzával, ale abych si běh dne 
rozumně rozdělil, abych si všiml záblesků 
světla a výšin a abych si alespoň tu a tam 
našel čas pro krásný prožitek… Propůjč mi 
vnuknutí, abych ve správném okamžiku 
odevzdal balíček dobra, se slovy nebo bez 
nich, na správném místě… Nedávej mi, co 
si přeji, ale co potřebuji. Nauč mne umění 
malých kroků.

Přeji všem krásné Vánoce a dobré vykro-
čení do nového roku 2016!

Tomáš Chytil, farář Církve 
československé husitské

Čtvrtek 24. 12. Štědrý den
otevírání betléma 15.00 h
(bude možnost odnést si domů betlémské 
světlo)
půlnoční mše sv. se sborovým zpěvem 
24.00 h

Pátek 25. 12. Slavnost Narození Páně 
– Boží hod vánoční
mše sv. v 8.00 h a 10,00 h
možnost návštěvy betléma: 11.00 – 16.00 h

Sobota 26. 12. Svátek sv. Štěpána
mše sv. v 8.00 h
možnost návštěvy betléma: 9.00 – 16.00 h

Neděle 27.12. Svátek Svaté Rodiny 
Ježíše, Marie a Josefa
mše sv. v 8.00 h a 10.00 h s obnovou 
manželských slibů 

Čtvrtek 31. 12. Svátek sv. Silvestra 
(poslední den v kalendářním roce 2015)
mše sv. v 15.00 h na poděkování za 
uplynulý rok 2015

Pátek 1. ledna 2015 Slavnost Matky 
Boží Panny Marie (Nový rok 2016)
mše sv. v 8,00 h a 10,00 h
možnost návštěvy betléma: 11.00 – 16.00 h

Středa 6. 1. Slavnost Zjevení Páně = 
svátek Tří králů
mše sv. v 7.00 a 17.30 h – bude posvěcena 
voda, křída a kadidlo

Neděle 10. 1. Svátek Křtu Páně (závěr 
vánoční doby)
mše sv. v 8.00 h a 10.00 h
mše sv. v 10.00 h se sborovým zpěvem za 
všechny pokřtěné v uplynulém roce 2015

Moderní doba díky rozvoji techniky 
překonala nebo brzy překoná všechny 
myslitelné vzdálenosti. To je samo o sobě 
pozitivní skutečností. Co však nikdy ani 
ta nejskvělejší technika nedokáže, je 
překonání vzdálenosti mezi lidmi, mezi 
lidskými srdci. Vytvoření lidské blíz-
kosti je záležitostí naprosto jiného řádu 
a v poznání pravidel takového přiblížení 
jsme a budeme vždy na počátku, znovu 
a znovu se tomu budeme – či přesněji 
řečeno musíme – učit. Malé dítě v jeslích 
– Ježíš, Boží Syn – nás k tomu oslavou 
svátku svého narození neustále znovu 
a znovu nutí. 

Přeji v tomto smyslu všem svinovským, 
abychom byli zvláště o Vánocích pilnými 
žáky Božského Dítěte a aby nám to vydr-
želo po celý nastávající rok 2016. 

P. Jan Larisch, řím. kat. farář 

Podobně jako každý 
rok se i v roce 2016 bude 
konat Tříkrálová sbírka. 
Jejím smyslem je nejen 

získat finanční prostředky pro konkrétní 
záměry sociální pomoci, ale také nechat do 
lidského života zazářit betlémskou hvězdu 
naděje skrze vykonaný dobrý skutek. 

Koledování je stará tradice, která u nás 
byla nově oživena v roce 2000. Tehdy se 
poprvé Tříkrálová sbírka konala na území 
olomoucké arcidiecéze. Následující rok už 
byla na území celé České republiky a od 
té doby probíhá pravidelně vždy v první 

polovině ledna. V lednu 2015 se do koledo-
vání zapojilo téměř 80 000 dobrovolníků 
a vybralo se 89 373 094 Kč. Ve Svinově se 
sbírky zúčastnilo 55 dobrovolníků, kteří 
vykoledovali 65 088 Kč. 

Finanční prostředky získané koledová-
ním jsou využívány pro pomoc potřebným. 
Podrobnosti je možno najít na interneto-
vých stránkách Charity Ostrava. 

V našem Městském obvodu Svinov pro-
běhne sbírka v sobotu 9. ledna 2016 v době 
od 9,00 do 14,00. V té době budou u dveří 
našich domů a bytů zvonit 3 – 4 členné 

(pokračování na další straně)
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skupiny „králů“ s označenou pokladničkou, 
identifikační kartou a tradičním zpěvem 
„My tři králové jdeme k vám“. Poprosí 
vás o finanční příspěvek pro potřebné. Na 
vstupní dveře napíšou jako poděkování 
křídou písmena C + M + B + 2016. Tento 
nápis je možno vyložit buď jako první 
písmena jmen tří králů: Kašpar + Melichar 
+ Baltazar, nebo latinského požehnání: 
Christus mansionem benedicat, což volně 
přeloženo znamená: Kristus ať požehná 
tento dům. 

Kromě daru v rámci koledování bude 
možno na Tříkrálovou sbírku přispět také 
při pravidelné kostelní sbírce v kostele 

Krista Krále 
v neděli 17. ledna 
2016, která bude 
provedena do zape-
četěných poklad-
niček Tříkrálové 
sbírky. 

Kdo byste měli 
zájem se do koledo-
vání aktivně zapojit, 
přihlaste se prosím 
na faře.  

P. Jan Larisch, 
farář

NABÍZÍME STAVEBNÍ PRÁCE

Interiéry    Koupelny    Kuchyně
Výstavba a rekonstrukce RD
Zateplení fasád
Kamínkové koberce
Zahradní architekturu

TEL: 739 631 259

NABÍZÍME KAMENICKÉ PRÁCE

!!! POZOR ZMĚNA SÍDLA FIRMY !!!

Konzultace a příjem objednávek

na hřbitově tel: 604 591 771

Přijímáme telefonické objednávky

tel: 603 362 940

Dobrý tip k Vánocům:
Román Lydie Romanské Láska je víc než láska.
Generační román „o lásce svéhlavé ne však
svévolné, román o tajemství lásky“, o životě na

pozadí posledních padesáti let původně
průmyslového, měnícího se města.

Vydalo nakladatelství Klika v Praze 2015.
Žádejte v knihkupectvích Knihy Dobrovský
Tesco Třebovice, Knihcentrum Ostrava.

Informace na čísle 723 569 876.

   M A S Á Ž E  R E L A X 

              Ostrava - SVINOV 

            Nad Porubkou 319/24 

   

      

             Tel. 775 719 466, 777 704 174 

            www.masazerelax-ov.cz 

              

            Svoz odpadu v období Vánoc a Nového roku
Odpadová společnost OZO 

Ostrava jako každý rok přizpů-
sobí na přelomu roku svoz odpadu 
specifickým podmínkám svátků. 
Kontejnery na směsný i separovaný 
odpad na sídlištích budou sváženy 
i o svátcích jako ve všední dny. 
V případě potřeby budou svozy na 
sídlištích dokonce posíleny. Popel-
nice od rodinných domů budou až do 
Silvestra vyváženy ve standardních 
svozových dnech. Na Nový rok však 
mají popeláři volno, a tak nádoby 
budou vyvezeny místo volného pátku 
hned v sobotu 2. ledna 2016. 

„Protože rok 2015 končí lichým týdnem 
a nový rok začíná také lichým týdnem, 

rozhodli jsme se občanům, kteří mají svoz 
odpadu stanoven na sudý týden, kompen-
zovat dlouhou prodlevu mezi svozy tím, 
že v prvním lednovém týdnu vyvezeme 
popelnici navíc i jim. Svezeme tak během 
jednoho týdne odpad „sudým“ i „lichým“. 
Od druhého lednového týdne už ale bude 
svoz odpadu z popelnic opět probíhat 
dle řádného harmonogramu,“ vysvětluje 
mluvčí OZO Ostrava Vladimíra Karasová.

Po Třech králích navíc na ostravských 
sídlištích začne tradiční svoz vánočních 
stromečků, které už si obyvatelé ostrav-
ských sídlišť zvykli v lednu odkládat ke 
kontejnerovým stáním. Stromečky budou 
jako obvykle odváženy na ostravskou 
kompostárnu v Hrušově, kde budou drceny

a v příští vegetační sezoně přidávány k trávě 
a listí, z nichž OZO Ostrava vyrábí kvalitní 
kompost a zeminový substrát.

Svátkům bude přizpůsoben i provoz 
sběrných dvorů a komerční příjem odpadů 
ve společnosti OZO Ostrava. Přesný rozpis 
provozní doby v období přelomu roku 
občané naleznou v průběhu prosince na 
webových stránkách svozové společnosti  
www.ozoostrava.cz/aktuality/.

„Děkujeme všem Ostravanům za spolu-
práci při nakládání s odpady v uplynulém 
roce. Správným tříděním a respektováním 
stanovených pravidel se nám společně daří 
zvyšovat míru využití komunálních odpadů, 
a zlepšovat tak i životní prostředí ve městě,“ 
říká na závěr Karasová.
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Halloween

POZOR, POZOR! Ve Svinově jsou čerti

Osvětlení parkovišť za bytovými domy 
na ul. Bílovecké v Ostravě – Svinově

Městský obvod podal 8. 4. 2015 
přihlášku do výběrového řízení pro 
poskytnutí účelové dotace z rozpočtu statu-
tárního města Ostravy – Oblast prevence 
kriminality na zpracování projektové 
dokumentace na akci „Osvětlení parkovišť 
za bytovými domy na ul. Bílovecké 
v Ostravě – Svinově“. V dubnu 2015 rada 
města schválila poskytnutí transferu 
na tento projekt ve výši 140.000,- Kč. 
Následně městský obvod zahájil výběrové 
řízení na tuto veřejnou zakázku malého 

rozsahu. Nejvýhodnější nabídku podala 
společnost ELTODO, a.s., se sídlem 
Novodvorská 1010/14, 142 01 Praha č – 
Lhotka a rada městského obvodu rozhodla 
uzavřít s ní smlouvu o dílo s cenou 
83.490,- Kč vč. DPH. Předmětem plnění 
bylo vytýčení stavby zajištění podkladů 
správců inženýrských sítí, dokumentace 
pro územní rozhodnutí, dokumentace 
pro stavební povolení v rozsahu zadávací 
dokumentace a technický a autorský dozor. 
Dne 13. 11. 2015 byla městskému 

obvodu předána projektová dokumentace 
pro územní rozhodnutí a dokumentace 
pro stavební povolení v rozsahu zadávací 
dokumentace za celkovou cenu 50.094,- Kč 
vč. DPH. Dokumentace řeší nové kabelové 
rozvody s napojením na stávající veřejné 
osvětlení a osazení 13 ks nových ocelových 
stožárů osazených LED svítidly. Cílem celého 
projektu je zamezení kriminality v dané lokalitě 
parkovišť za bytovými domy na ul. Bílovecké.

Oldřich Dolák,  
referent oddělení stavebních investic
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Mikulášské setkání seniorů 

Podzimní bruslení na ledě


